
                    Zápis ze schůze POO ČSV Znojmo,  

která se konala ve čtvrtek 5.září 2024 v 16.00 hod v kanceláři ve Znojmě 

Přítomni: Pavelková, Kauer, Antl, Chmelik, Illek, Příkazský, Texl 

Program:   

1) Podklady pro okresní aktivy x oběžník ČSV č. 1/2024 

2) K nákupu a distribuci léčiva pro včely jednotlivými spolky 

3) Stavy včelstev  - hlášení na ČMSCH Hradištko k 1.9.2024 

4) Dotace 1.D, portál včelaře 

5) Plošné vyšetření na MVP  a HVP zima 2024/2025 

6) Různé – KKV, kompenzace nákladů členů POV 

7) Diskuze, závěr 

Ad 1) Koncem srpna svaz vydal oběžník ČSV č. 1/2024, v němž uveřejnil řadu 

důležitých informací ohledně poskytnutí dotace 1.D, odvodu členkých příspěvků na 

rok 2025, mimořádné přerozdělení členského příspěvku na člena ZO (20 Kč), 

informace o programu CIS, novinky u dohod o provedení práce. Oběžník se na 

jednotlivé ZO nerozesílá v tištěné podobě poštou, ale jako příloha mailu na spolek, 

popř. ho najdete na stránkách svazu www.vcelarstvi.cz/dokumenty/oběžníky.  

Doporučujeme spolkům řádně oběžník prostudovat, především termíny jednotlivých 

kroků a hlášení. 

Aktivy funkcionářů ZO a OO ČSV se ani tento rok fyzicky nekonají, v příloze tohoto 

zápisu vám posíláme „aktiv“ ve formě prezentace, s níž je užitečné seznámit 

členskou základnu. Jedině dostatek informací může včelařům osvětlit řadu kroků a 

opatření, které svaz koná a jimž by chtěli včelaři porozumět. V opačném případě pak 

jsou včelaři lhostejní, nedůvěřiví, naštvaní či otrávení…  

Ad 2) Květnový nákup léčiva pro letní a podzimní ošetření proti varroáze proběhl bez 

komplikací, okresní zdravotník zajistil dovoz a distribuci objednaného léčiva 

jednotlivými spolky. Protože léčivo objednáváme už v dubnu, je  pro spolkové 

zdravotníky poněkud složité se dopočítat, kolik včelstev ten který včelař bude 

nakonec zazimovávat a léčit. V důsledku toho některé spolky požadují dodatečnou 

objednávku léčiva, v letošním roce tato situace nastala v ZO Moravský Krumlov, což 

bylo operativně zařízeno. 

Ad3) Jednou ze základních každoročních povinností každého včelaře  je podat 

hlašení o stavu včelstev ke dni 1.9.2024 na jednotlivých stanovištích na ČMSCH 

Hradištko a to v termínu nejpozději do 15.září 2024. Toto hlášení má přímý dopad na 

výplatu dotace 1.D, na informovanost zemědělských podniků o jednotlivých 

stanovištích, popř. na čerpání prostředků ze svépomocného fondu ČSV. Hlášení na 

Hradištko musí provést každý včelař za sebe a to nejlépe přes internet na základě 

jednoznačného přihlašovacího kódu včelaře, který obdržel na svůj mail. Podrobnosti 

jsou k dispozici na stránkách www.vcelarstvi.cz nebo v časopise Včelařství č. 8/2024.  

Ad4) Vše důležité k dotaci 1.D najdou spolky v oběžníku ČSV č. 1/2024. Do 15.10. 

2024 mohou včelaři předložit požadavek na dotaci 1.D ve svých ZO. ZO následně 
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pak tyto požadavky jednotlivých členů vloží přes CIS do systému. Nečlenové ZO 

žádají o tuto dotaci přímo na svaz. Zásadní je pohlídat, aby počet uvedených 

včelstev v požadavku na dotaci 1.D byl roven nebo nižší než počet včelstev 

nahlášených na Hradištko. Letošní dotace 1.D na jedno včelstvo bude zřejmě opět 

nižší (třetinová proti dřívějším letům za předpokladu přibližně stejného počtu včelstev 

v ČR). Je tedy otázkou, zda pro včelaře s malým počtem včelstev má vůbec smysl 

tuto dotaci požadovat a zúřadovat. O dotaci 1.D lze žádat rovněž přes tzv. portál 

včelaře, pokud ho má konkrétní včelař aktivní. 

Ad5) Petr Příkazský společně s Pavlem Illkem, naši zástupci v KKV pro 

Jihomoravský kraj, potvrdili návrh na vyšetření včelstev na MVP v okrese Znojmo 

v následujícím zimním období. Návrh předpokládá plošné vyšetření včelstev 

v tříletém cyklu, čímž se již po několik let daří provést plošnou diagnostiku vždy 

třetiny stanovišť v našem okrese. Tentokrát by se mělo jednat o území ZO 

Dyjákovice, Hrušovany nad Jevišovkou, Šumná, Vranov nad Dyjí a Znojmo, celkem 

cca 400 – 450 vzorků. Skutečný počet vzorků ze zúčastněných ZO bude upřesněn 

podle aktuálního stavu včelstev na podzim 2024. Uvedené ZO mají za úkol 

vyrozumět o této akci jednotlivé včelaře ve svém obvodu, aby počítali se sběrem měli 

na toto vyšetření v průběhu prosince 2024. Součástí grantu JMK, z něhož bude 

vyšetření hrazeno, bude tentokrát i pilotní vyšetření na hnilobu včelího plodu (HVP). 

Jedná se za náš okres o 20 vzorků, které bychom rádi shromáždili napříč celým 

okresem Znojmo. 

Ad 6) Pavel Illek informoval o jednání KKV, kde mimo jiné zaznělo připomenutí, že 

v roce 2025 se bude konat sjezd ČSV a tomu budou předcházet na jarních výročních 

schůzích volby nových orgánů ZO a VOO. Současně upozornil na to, že každá ZO 

respektive OO má právo delegovat, popř. navrhovat ze svých členů zástupce do 

vyšších orgánů svazu. Je zde tedy prostor především pro ty, kteří jsou se současným 

zdravím ČSV nespokojeni  a jsou ochotni a schopni tento stav změnit, zlepšit. 

Kompenzace nákladů členů POV spojených s účastí na jednotlivých jednáních tohoto 

orgánu (přibližně 1 x měsíčně ve Znojmě) probíhala do roku 2023 formou dohod o 

provedení práce (DPP).  Aktuálně se však agenda týkající se tohoto způsobu 

odměňování  natolik rozrostla a zkomplikovala, že není vzhledem k symbolické 

odměně v režimu DPP reálné pokračovat. Hledáme proto jiný způsob, jak tuto situaci 

řešit, na podzimní schůzi VOO bychom rádi schválili nový model kompenzace 

nákladů členů POV, který bude jednodušší a právně přijatelný. 

Ad7) V diskusi byla podána informace o prodeji včelstev včetně úlů firmou Pomona 

Těšetice, která se rozhodla tento včelařský provoz zrušit. Na našich webových 

stránkách jsme uveřejnili inzerát s touto informací a během několika dní byly úly 

rozprodány.  

M. Kauer informoval o pořádání dalšího ročníku „Medového dne“, který pořádá ZO 

ČSV Znojmo v sobotu 28.9.2024 na farské zahradě v Příměticích. Více se zájemci 

dozví na stránkách www.vcelari-znojmo.cz a  v časopise Včelařství č. 8 a 9/2024. 

V další diskuzi se otevřelo téma finančního příspěvku jednotlivých ZO na činnost OO 
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ČSV. Spolky byly osloveny s návrhem příspěvku ve výši 15 Kč na řádného člena. Jen 

část spolků našeho okresu si je vědoma toho, že servis, který VOO poskytuje 17 ZO 

okresu, je spojen s určitými nutnými náklady. Pokud bychom v budoucnu nedokázali 

tyto náklady uhradit, promítlo by se to zákonitě do kvality a četnosti služeb, které OO 

ČSV Znojmo spolkům aktuálně poskytuje.  

 

                                                                                               Zapsal František Texl      

 

 


